
 
29. april 2019  

                

I henhold til § 37, stk. 1, i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad er Naalakkersuisuts planer ang. forhøjelse af antallet af fiskeri- og jagtbetjente i 

vores vidtstrakte kyst? 

2. Man hører om fiskeri- og jagtbetjentenes ringe arbejdsvilkår i vores kyst, såsom hvad 

angår bådene og lign. Hvad er Naalakkersuisuts mål om at forbedre disse vilkår? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

 

Begrundelse: 

Vores kyst er enormt stort, og det besidder et dyreliv og med et antal af fangstdyr, samt fisk som er 

nærmest utallig. Selv om vi har lov om fangst, hører vi desværre meget om at der foregår ulovlig fangst. 

Vores fiskeri- og jagtbetjente er egentlig dem der skal holde øje med om loven bliver overholdt. Derfor er 

det vigtigt at forny loven og sørge for at opdatere den. 

Vi hører sågar om uregistrerede sejlskibe der sejler i vores kyst, og sejler ind i fjordene og tager vores 

rigdomme. Man hører bla. også om at de samler æg fra truede fuglearter. Det er på tide at vi finder ud af 

om de bare er påstande, og gøre noget ved det hvis de er sande. 

Vi bør ikke være for sparsommelige ift. vores betjente, især også når man råber om ønsket om 

selvstændighed. De er også med til at sende et signal udadtil og vi bør derfor forbedre vilkårene for dem. 


